
George Badenoch (1840 – ) and Isabella Harper (1834 – 1887)

Map of Clatt today, showing Headhouse Farm, where Ge-
orge Badenoch worked as a teenager.

There is no exact address for where George Badenoch
lived in Gray’s Inn Road (right), but wherever it was, it
was far cry from labouring in the tiny Banffshire hamlet

of Clatt (above)

So, George Badenoch, our grandfather
Kenneth Badenoch’s own grandfather
was born in Mortlach, Banffshire in 1840.
He was the second oldest of the four chil-
dren we know about, there may have
been others, that were born to Margaret
Calder and George Badenoch. 
Before George was four years old, the fa-
mily had moved to the larger town of
Huntly a few miles to the east.
George junior can’t have received much
of an education because by the age of
twelve he had already left home to go and
work, like his father, as an agricultural la-
bourer. In the 1851 census he is recorded
as working at the Headhouse Farm in the
tiny hamlet of Clatt. 
This was twenty miles away from his mo-
ther in Huntly, but just two miles away
from Rhynie, where his father was wor-
king at the time, so dad was obviously
close enough to make sure his lad didn’t
get up to too much mischief.
Headhouse Farm was owned at the time
by a James Low, described as a “Farmer
of 2 acres and 2 1/2 acres of pasture”,
which doesn’t seem like an awful lot re-
ally, but he was still aided by “3 Man & 1
Boy Labourers”, our George being the
boy. 
A bit of Googling on the Lows reveals that
one of their sons, Alexander, became so-
mething of an intellectual, publishing se-
veral historical studies, and much of this
family seems to have ended up emigra-
ting to Australia.
Headhouse Farm still exists today – in
2008 there was a planning application for
it to be divided up into four separate dwe-
llings.
But much as most of our ancestors from
Banffshire never got much further in life
than working on local farms of serving in
wealthier households, George was one of
the ones with other plans. 
Somewhere along the way he seems to
have proved himself a bit of a dab hand
at the old carpentry, and by the time of the
1861 census, by which time he was 21,
he was back in Huntly, living in the Square

with his mother and younger brother Ale-
xander and working as a carpenter.
But in the early 1960s there was a mas-
sive change in George Badenoch’s life.
On August 21, 1864, he was married to
Isabella Harper. 
She was from a place called Fordyce,
about 18 miles north of Huntly, about a
mile away from the sea. But they weren’t
married in Banffshire, or even Scotland
for that matter.
They were married at St Andrew’s Church
in Hoxton, part of the Hackney Borough
of London. And that is how our Badenoch
name arrived in England.
Exactly how that happened is not clear.
Both George and his wife were from
Banffshire and had moved south some
time between 1861 and 1864. But we do
not know whether they knew each from
Scotland and travelled south together, or
whether they met in London. 
It was normal enough for people from
other parts of the world moving to London
in search of a new life to form ‘ghettoes’,
and the people from Banffshire and Scots
in general ganged together in much the
same way as the Irish and other groups.
So, they could have met that way, or per-
haps they moved to London but a com-
mon acquaintance suggested they should
look each other up.
As for who Isabella Harper was, she was
from a similar kind of social background
as George, and is looked into in more de-
tail in the Harper section.
St Andrew’s Church was Anglican, which
might tell us something about George Ba-
denoch’s religious persuasion, and the
Hoxton area it was located in was far from
savoury.
Charles Booth in Life and Labour of the
People in London of 1902 gave the follo-
wing description: "The character of the
whole locality is working-class. Poverty is
everywhere, with a considerable admix-
ture of the very poor and vicious.”
“Large numbers have been and are still
being displaced by the encroachment of
warehouses and factories � Hoxton is

known for its costers and curtain criminals, for its furniture
trade � No servants are kept except in the main road shop-
ping streets and in a few remaining middle class squares in
the west."
The furniture trade would have suited a budding carpenter
like George, but it is odd he was marrying there when, on his
marriage certificate he doesn’t say he was living in Hoxton,
but in Gray's Inn Road. 
That’s a fairly major road in London, passing through Cler-
kenwell, Holborn, Bloomsbury and St Pancras, and not a par-
ticularly bad part of the city to live in Victorian times.
But shortly or immediately after marrying, they moved to
Marylebone, which is where their first daughter, Margaret was
born in 1866, but they didn’t stay there long, because within
a year, daughter number two, Elizabeth, was born in Cler-
kenwell.
He and Isabella were still living in that area by the time of
their first census in England, that of 1871. 
Their home was 65, Great Percy Street in Clerkenwell, a dis-
trict Wikipedia tells us was “in the 17th century, a fashionable
place of residence. Oliver Cromwell owned a house on Cler-
kenwell Close, just off the Green. Before Clerkenwell became
a built-up area, it had a reputation as a resort where Londo-
ners could disport themselves at its spas, tea gardens and
theatres.
“The Industrial Revolution changed the area greatly. It be-
came a centre for breweries, distilleries and the printing in-
dustry. 
“It gained an especial reputation for the making of clocks and
watches, which activity once employed many people from
around the area.
“Flourishing craft workshops still carry on some of the tradi-
tional trades, such as jewellery-making.”



Serv. James Low (78) Farmer Of 2 Acre And 2 1/2 Ac Of Fasture
(employing 3 Man & 1 Boy Labourers).
Born Rayne, Aberdeenshire 

James Low Junr. (52) Farmer's Son, born Insch, Aberdeenshire 
Janet Low (44) Farmer's Daur, born Insch, Aberdeenshire

John Smith (32) Ag Lab, born Cairnie, Aberdeenshire 
James Cuthbert (41) Ag Lab, born Keith, Banffshire 
William Coutts (22) Ag Lab, born Strathdon, Aberdeenshire 
George Badenoch (12) Ag Lab boy, born Huntly, Aberdeenshire 
Isobel Skene (18), General Servt, born Towie, Aberdeenshire 

1851 - HEADHOUSE, CLATT (BURGH OF BARONY), ABERDEENSHIRE

CENSUS RETURNS FOR GEORGE BADENOCH AND ISABELLA HARPER
(For 1841 and 1861 he was living with his mother, Margeret Baenoch)

1871 - 65, GREAT PERCY STREET, CLERKENWELL, LONDON

1881 - 15, MORRISON STREET, BATTERSEA, LONDON

1891 - 15, MORRISON STREET, BATTERSEA, LONDON

1901 - 103, MARNEY ROAD, BATTERSEA, LONDON

MARRIAGE CERTIFICATE, 21 AUG 1864
SAINT ANDREW, HOXTON, MIDDLESEX 



Percy Circle at the end of Great Percy Street

“Clerkenwell Green lies at the centre of the old village, by the church, and
has a mix of housing, offices and pubs � the name is something of a his-
torical relic - Clerkenwell Green has had no grass for over 300 years. Ho-
wever, in conveying some impression of its history, it gives the appearance
of one of the better-preserved village centres in what is now central Lon-
don. In Charles Dickens' Oliver Twist, Clerkenwell Green is where Fagin
and the Artful Dodger induct Oliver into pickpocketing amongst shoppers
in the busy market once held there.”
George and Isabella would have five children, and four of the had already
arrived by 1871, all of them girls, Margaret Ann Badenoch (1865), Elizabeth
Rose Badenoch (1866), Mary J Badenoch (1868) and newborn Isabella
Rachel Badenoch (1871). Their sonly son, and our Kenneth Badenoch’s
dad, hadn’t quite arrived yet.
But what is pretty impressive is just how well this son of a Scottish farm
hand had managed to do for himself in London. He was still a carpenter,
but whatever kind of carpentry he was doing, he wasn’t doing too badly
out of it. He was living in a fairly decent district, and it was not he who was
doing the lodging, but others that were lodging with him. He had a fellow
carpenter called Richard Clark from Berkshire and a clerk/lawyer from Mid-
dlesex, called William Harvey renting rooms. And while his siblings were
generally working as servants back in Scotland, George was able to em-
ploy a servant of his own, an Amelia Carr, also from Scotland.
By 1881, they had moved to another part of London – Battersea, and were
at 15, Morrison Street. George was 41 by this time, and was still working
as a carpenter. All five of the children had been born by this stage and
were living with George and Isabella (who only ever seems to have been
a housewife). The oldest, Margaret, was 15 and now working as a dress-
maker. Elizabeth was 14, which judging by the census meant she had fi-
nished school by now, although she wasn’t working yet. Mary and Isabella
were at school, as was the fifth and last child, George Alexander Bade-
noch, our great grandfather, born in 1873.
But also living with them is a 24 year old nephew, Alexander Smith, from
Banffshire, Scotland. He was a cabinet maker, and could provide some
clues to the family background. Ten years before that, there was a 14 year
old apprentice cabinet maker called Alexander Smith living in Portsoy, near
Fordyce in Banffshire, the son of another Alexander Smith and his wife
Mary. So, he must have been a nephew on Isabella’s side of the family, and
this Mary must have been one of her sisters. There is absolutely no evi-
dence anywhere else that Isabella ever had a sister called Mary, and with
five Alexander Smitths being born in Fordyce around 1857 and two Ale-
xander Smiths marrying Marys, neither of which were called Harper, it’s
proving a nightmare trying work out how it all fits together.
When George senior was 47, and George junior was 14, in the year 1887,
Isabella Badenoch (nee Harper) died.
George Badenoch appears in the 1891 census, now a widower, still a car-
penter, and living at the same house in Morrison Street. His two oldest
daughters had left home by this stage, but Mary (a 23 year old dressma-
ker), Isabella (a 20 year old draper’s assistant) and George (an 18 year old
doing something to with cloth, but it isn’t clear what) were all still living at
home.

They were also being visited by a Mary Gordon and her 4 year old son
James, who were from Portsoy in Banffshire. That’s just up the road from
Fordyce, where George’s late wife was from. If they were relations, I have
no idea how, but in the 1901 census the same lady appears and is descri-
bed as ‘marine engineer’s wife’.
He had been a widower for four years at the time of that census, 1891,
and he was 51, and later that year, on August 16, 1891, he married for the
second time, to a 40 year old lady called Rose Hunniset (in other words,
about ten years younger than he was).
Rose was the ninth and final child of an agricultural labourer called David
Hunnisett (1801 – 1878) and Frances Tutt (1808 – 1883), who were from
Wartling in Sussex.
When she was 20, Rose had been working as a servant at Buxted Place
in Uckfield (the place our mum and dad, Jenny Badenoch and Derek Ro-
berts were married). The people she was serving were none other than
Lady Catherine Harcourt (1811-1872), the daughter of the 5th Earl of Ox-
ford, and Lieutenant-Colonel Francis Vernon Harcourt (the son of Arch-
bishop Vernon-Harcourt of York). Very posh. Lady Catherine Harcourt’s
occupation was registered as ‘The Right Hon Lady Catherine Harcourt’.
That in itself was a job.
Rose Hunnisett was still a servant in 1881, but we don’t know where be-
cause at the time of that year’s census she was in Battersea, visiting Char-
les Watts, who worked as the doorkeeper at the courts of justice, and his
wife Sarah. So, Battersea was already a place Rose visited while George’s
wife Isabella was still alive, and somehow they would have met, and in
1891 they were married at St Philip’s Church in Battersea.
They are recorded as living together in the 1901 census, living at 103, Mar-
ney Road in Battersea (currently the head office of a company called Win-

ning Financial Solutions, Ltd). By this stage, George was 60,
and still soldiering on with his woodwork. They had boarders
living with them – an assistant schoolmaster from Windsor
called Maurice Potbury, and his 5 year old daughter Phyllis,
as well as a school governess called Francis Mary Williams.
I can find no record of when either George or his second wife
Rose died, but neither of them seem to appear on the 1911
census, so both of them probably died between 1901 and
1911, the year George’s grandson Kenneth Badenoch was
born, so Kenneth would never have known his Scottish
grandfather. By the time our grandfather was born, the family
roots in places like Mortlach, Huntly, Clatt and Rhynie – true
Badenoch country – had already been forgotten.



TRACING ISABELLA HARPER
Tracing George Badenoch’s wife Isabella is
annoying, because there is so much potential
evidence, and several suitable candidates, but
I haven’t managed to crack exactly which Isa-
bella Harper from Banffshire she is.
We know from her census entries that she
was, like George, from Banffshire and was
born around 1834. And from her marriage cer-
tificate, we know that her maiden name was
Harper, her father being a farmer called Wi-
lliam Harper. However, on that certificate, in
contrast to her census returns, she says (in
1864) that she was 26. This makes no sense,
because that would place her birth in 1838.
There is no doubt that this is the same
woman, so it seems we have yet another case
of a lady lying about her age on her marriage
certificate, she was probably really born about
1834.
Annoyingly, in neither of her census entries
does she give any more precise place of birth
than the county of Banffshire, so she could
one of a number of Isabel and Isabella Har-
pers born in Banffshire in the mid 1830s. By
piecing all the bits together, it seems that there
were eight different ones, and some can be
eliminated for different reasons.

The Isabella Harper of Grange was the
daughter of Hugh, so she’s no good. 
Another Isabella Harper in Banff, who became
a teacher, was the daughter of a solicitor ca-
lled James, so she’s no good, and there was
yet another Isabella Harper in Banff, who be-
came a stoneware merchant, but her father
was an ironmonger called Alexander.
The Isabella Harper of Ordiquill was born to
William Harper and Ann Dallas, and sounds
perfect until we find she was still there, wor-
king as a servant, in 1871, by which time the
‘real’ Isabella Harper was married and living in
London.
Isabella Harper from the town of Banff itself
sounds perfect, because she was the daugh-
ter of a farmer called William Harper, but she
was born in 1831, which seems a bit too early,
and as there is no further record of her after

1841, she probably either married, died or emi-
grated.
There was an Isabel Harper born in Portsoy in
1835, but there is no record at all of her until 1861,
when she was 26 and working as a servant for a
George Jamieson. The fact she was from Portsoy
is telling, because in 1891, George Badenoch
was being visited by ‘Mar’ Gordon of Portsoy, so
there’s a valid connection. It’s possible that there
was no record of her before that because she be-
came a Harper through marriage. This could be
the right lady, but if it is, then there are no records
of any more of her life. 

This seems to narrow it down to just two, and the
least likely of the two is perhaps a shame, be-
cause it’s one of the best stories I’ve found for
anybody in our family tree so far and took ages to
work out, but I finally decided this is not the right
Isabella Harper.
This was the Isabella Harper registered as being
born to William Harper and Helen Adam on April
24, 1833 in Fordyce, Banffshire (Portsoy is part
of this parish, so the ‘Mar’ Gordon connection
comes in again).
Her mother, Helen Adam, came from quite a re-
putable family, very possibly related to the famous
and important Adam family of architects. Her older
brother James Adam was a solicitor at the Su-
preme Court in Edinburgh, and had a fine house
and several servants. In his will, his estate is va-
lued at about £25,000, which is a lot of money by

today’s standards, let alone the 19th century. And
another brother, Alexander Adam, owned Bran-
kanentham, a 250 acre farm next to the sea and
the cliff-top ruins of Findlaster Castle. He never
married and left the estate to his unmarried sister
Isabel, who lived with him, and when Isabel died,
she left it to her brother James (as if he didn’t
have enough already).
So, Helen Adam was another of these children,
and there is a record of her marrying on April 23,
1822 to William Harper, a farmer who was the
head of Drums Of Muirake, which still exists
today, and seems to mainly be a beef cattle farm
on Cornhill, near Fordyce. Isabel was the fourth
of their children.
However, when William Harper appears in the first
census, in 1841, and aged 55, his household con-
sists of himself, William Harper (55), Anne Harper
(40), William Harper Junior (15), Isabella Harper
(8) and Anne Harper Junior (2). It seems that his
wife Helen Adam had died, and he had remarried
to a woman called Anne Lobban. All of this fits
perfectly, because there are birth records in
Fordyce for all four of William’s children with
Helen and also the three he had with Anne Lob-
ban, and in the 1841 and the 1851 censuses, all
of the children living at Drums Of Muirake match
with them. Also, in 1851, Isabel herself is recor-
ded as ‘daughter in law’, which is not exactly
‘stepdaughter’ but is not the first time that I have
seen them called ‘in laws’ in Scottish censuses,
possibly because of an error, or possibly because

MEANING AND ORIGIN
OF THE NAME

English, Scottish, and Irish: occupational name for a player on

the harp, from an agent derivative of Middle English, Middle

Dutch harp ‘harp’. The harper was one of the most important

figures of a medieval baronial hall, especially in Scotland and

northern England, and the office of harper was sometimes he-

reditary. The Scottish surname is probably an Anglicized form

of Gaelic Mac Chruiteir ‘son of the harper’ (from Gaelic cruit

‘harp’, ‘stringed instrument’). This surname has long been pre-

sent in Ireland. 

of a different meaning for the term ‘in law’ in Sco-
tland. To further verify this, in 1851 William Har-
per’s wife has reverted to calling herself Anne
Lobban, although in 1861, strangely, she beco-
mes Anne Harper again!
There is no sign of William after 1841. It seems
he must have died as well, and by 1851 Anne
Lobban is described in the census as a ‘pauper’.
So this Isabel Harper’s life story is one of riches to
rags. Her mother was from a well-to-do back-
ground, but she died a few years after she was
born, and her father married again to somebody
of seemingly far less class. When Isabel’s father
also died, she was left to be brought up by this
stepmother, along with three stepbrothers and sis-
ters, and was seemingly forgotten or disowned by
her birth mother’s wealthy Adam family.
By 1861, Isabel was 27 and living in the village of
Boyndie with her brother-in-law, an agricultural la-
bourer called Alexander Muiry, and his wife Els-
pet. I am not sure how this came about, because
I have no record of Isabel ever having a sister ca-
lled Elspet, but she may have. Sadly, she is re-
corded in the census as being an ‘invalid’.
It therefore seems very unlikely that three years
after being recorded as an ‘invalid’ that Isabel
Harper would be marrying George Badenoch in
London. Also, on the marriage certificate the sug-
gestion is that Isabel’s father William was still
alive. So, although it makes for a brilliant story, is
probably isn’t the right one.

Findlaster Castle,

probably not connected to

Isaballa Harper’s past



ADDRESS

Hill Street
HOUSEHOLD

Isobel Wilson (72) Pauper born in Banffshire 
Isobel Milne (20) Female Servant born in Banffshire 
Isabel Harper (6) Born in Banffshire 

Margt Smith (2)Born in Banffshire

1841 CENUS FOR KEITH 

ADDRESS

Hill Park
HOUSEHOLD

Robert Ogg (61) Head, Fmr Of 30 Acres born Aberdeen, Strathdon 
Margaret Ogg (68) Farmers Wife born Aberdeenshire - Glass 
Alexander Walker (31) Son, Gardner, Musician & occ mathematical 

instrument designer born Aberdeenshire - Rhynie 
Margaret Cowie (5) Granddaughter born Aberdeenshire - Premnay 
James Tailor (13) Visitor, Musician & Gardner born Banffshire - Keith 
Isabella Harper (15) House Servant born Banffshire - Aberlour

1841 CENUS FOR ENZIE 

THE ‘REAL’ ISABELLA HARPER ???
So, that leaves us with just one potential Isabella Harper, and the one that is by far the most likely to
be the one that married George Badenoch, and if only we could find a way to prove she was the
daughter of a farmer called William, it could be confirmed. This is the one that was six in 1841, the per-
fect age for our Isabella, and who was living in Hill Street in Keith. She is called Isabel, not Isabella,
but it seems these two names were exchanged indiscriminately on records, as they vary for several
of the Isabel/la Harpers, and shouldn’t matter too much.
But she’s in a very odd household, along with an elderly pauper lady called Isabel Wilson, a 30 year
old servant called Isabel Milne, and a 2-year old child called Margaret Smith. It’s hard to work out what
that could be all about, but the most telling piece of evidence about this person is that Keith is just up
the road from George Badenoch’s own hometown of Dufftown!
As Wikipedia explains: “Keith is a small town in the northeast of Scotland with a population of around
4,500. It is part of the Moray council area but until 1975 was in Banffshire � The town is at the start
of the Malt Whisky trail, and has three distilleries, including Strathisla Distillery, one of the oldest in the
Highlands. The Keith and Dufftown Railway is an 11-mile heritage railway running to Dufftown.”
By process of elimination, I have worked out that she was the same Isabel Harper who, in 1851, and
by now 15, was working as the only servant for the Ogg family in Enzie, Rathven, which is further to
the north of Banffshire. But here she gives a place of birth, and its Aberlour (full name Charlestown of
Aberlour), which is only about three miles away from Dufftown. Surely she was the one who married
George Badenoch!
Aberlour is described by Wikipedia as “a place in Moray, Scotland. The current village, Charlestown

of Aberlour, was founded by Mr. Charles Grant of Elchies
in 1812 - with the name of Charlestown of Aberlour after
his son Charles. It is commonly referred to simply as Aber-
lour. Aberlour is the place where the famous Walkers
shortbread is made.”
Aberlour once was the site of a major orphanage, but this
was established after Isabella Harper had left, so had no-
thing to do with her origins. A search of the Aberlour parish
records should help throw some light on our great great
great grandmother’s past.
As for the Ogg family she was working for in 1851, Robert
was an elderly farmer of 30 acres, living with his wife Mar-
garet and 31 year old son Alexander Walker, who for some
strange reason had a different surname. Alexander was
described as a ‘gardener, musician and occasional ma-
thematical instrument designer.” He sounds like an inte-
resting fellow, and various websites have something to say
about him. “Alexander Walker was born in Rhynie, Strath-
bogie, Aberdeenshire in 1819. In addition to his musical
skills, he invented instruments for levelling and land sur-
veying which he intended for the Great Exhibition of 1851.
This brought him to the notice of Sir Charles Forbes of
Castle Newe and Walker was employed there as a gar-

dener. He also led the Castle Newe Band and many of his compositions re-
flect his life in the North-East. In 1870 he emigrated to America. Just four
years later the Alexander Walker Collection was published in Aberdeen. He
collaborated with Scott Skinner and the young Skinner may well have been
influenced by Walker. Sadly, Walker’s work was much neglected until in 1991
enthusiasts of his music in Cape Breton, Canada, re-published the collection.
It is well worth exploring as it contains many notable tunes, including the
reels Mar Lodge. Abergeldie Castle, Forbes Morrison, the strathspeys The
Countess of Fife, Dr. Profeit (with Skinner), Lonach Hall and the fine air
Aboyne Castle.”
So that’s who Isabel Harper worked for, and they were also being visted at
the time by a 13 year old musician called James Tailor, who never went on
to become anybody important in the music business, and who was from
Keith – it may or may not be important that that was the place Isabel had
been working ten years earlier.
There does not seem to be any record of Isabel in 1861, and neither is there
any record of George Badenoch. This is no big surprise, because much of
the 1861 census records have gone missing. By 1864, she had married Ge-
orge Badenoch in London, and assuming that this is the right one, she was
from the same neck of the woods as her husband, so the most likely story is
that they moved to London together, and rather than meet there, they knew
each other from before.

Aberlour today



The other children of George Badenoch and Margaret Calder

James Badenoch (1837)

So, George Badenoch and Isabella Harper, both of whom came from
pretty humble families of Scottish farm labourers didn’t do too badly for
themselves, moving to London and ending up living a fairly middle class
lifestyle in one of the better parts of the city. But in general, the families
they left behind in Scotland had a much harder time of it.

George had one older brother, James, and a younger sister and brother,
Margaret and Alexander.
There may well have been others, especially because there is a six-
year gap between the last two, but if there were, then there is no ob-
vious record of them, or they died young.

James is the only one for whom scottishpeople.com has a birth record, and it
is from that that it is re-confirmed, as stated in George’s wedding certificate, that
they were the children of George Badenoch senior, and also that their mothe-
r’s maiden name was Calder.
He was born on April 16, 1837, in Mortlach (now Dufftown), and was four years
old when he was recorded in the 1841 census.
He was still there in 1851, now 14, and working as an agricultural labourer,
presumably on a farm close to Huntly, where the main family home now was.
In 1861, like his father and brother also did, he was working on a farm that was
not too far from Huntly, but in those days, too far to travel each day, and the-
refore lived in some kind of lodgings on it. This was six miles north of Huntly in
a village called Milltown of Rothimay (Scottish Gaelic: Ràth a' Mhuigh), which
Wikipedia says “is a small inland village, built mostly of granite, in Moray, north-
east Scotland. It is around 6 miles north of Huntly. It lies on the banks of the
River Deveron, close to where it joins the River Isla, in the former county of
Banffshire. The village has existed for several centuries.”
The farm was called Garronhaugh, and in a 1908 edition of Scottish Natural
History it is noted by one John Yates that “a Waxwing (Ampelis garrulus) was
shot at Garronhaugh, Rothiemay, on 20th November 1906. The specimen is
now in my possession, and is the only one I have ever seen.”
The farm was run by George Webster (a “farmer of 130 acres employing 3 men
and 1 woman). Those men were ploughmen James Harper and John Christie,
domestic servant Elsie Milne, and James Badenoch, a cattleman. That James
Harper was from a place called Forglen, and may well have been related in
some way to George Badenoch’s future wife.
Absolutely no sign of James in 1871. He was probably in the middle of drifting
between some farm or other or Huntly, and simply got missed out, as is frus-
tratingly common with these farm labourers and the likes, but it is unlikely that
there was any major change in his life.
In 1881, he was back in Huntly, and lodging at 16 George Street, the head of
which was a retired cook called Elspeth Allan. James was described as her
‘lodger’ and his occupation was ‘servant’ (probably a farm servant, though not
stated), so he was most probably serving elsewhere, and just living here in the

company also of a tinsmith called William McKenzie, a painter called
John Clarke, a pupil teacher (what else would she teach?) called
Mary Jane Spiny, who was amazingly young to be doing that at the
age of just 16, and a clerk called John Spence who was just 14! Tha-
t’s quite a mixed bag of folk living at 16 George Street, and you could
imagine they probably had a story or two to swap.
All that lot probably drove him mad, so he would probably have been
glad to finally get a place of his own, which, now at the age of 54,
was 31 A Bogie St in Huntly at the time of the 1881 census. He was
still a farm labourer, and it was probably improved transport, even if
just a bicycle, that meant he could now live in Huntly and travel to
whatever farm he was working on.
He was still living on his own in Huntly, but now at 33 Torry Street, in
1901 and recorded as being a general labourer.
He doesn’t seem to appear on the 1911 census, so James Badenoch
probably died a bachelor in his sixties in the first decade of the 20th
century.

Milltown of Rothiemay

Margaret Badenoch (1844)
Margaret was the first known Badenoch child to be born in Huntly, in
1844, and still a wee lassie of seven at the time of the 1851 census.

But then in 1861, there is a very interesting entry for our Margaret. She was
now working as an agricultural labourer, but at the time of the census was vi-
siting the family of William and Helen Calder, who lived in a house called Mel-
ton Of Sesmurdie in Cabrach. It is a stroke of luck that she did so, because it
was thanks to that that I got the hunch that there may be more to these Cal-
ders than met the eye, and indeed it turned out at that William Calder was Mar-
garet’s uncle, which led to the pieces fitting, and it being revealed that her
mother, and therefore our George Badenoch’s mother too, was Margaret Cal-
der.
In 1871, Margaret’s life may have taken a dramatic change, for she was now
living in the Hampshire town of Whitchurch, working as one of six different pe-
ople serving at Emily Burrows’ home, The Lawn. Margaret was the cook and
housekeeper. The Lawn was quite some building, and it would later be the
place where Alfred Thompson grew up, who would later became one of the
most renowned judges in English legal history - Lord Denning, Master of the
Rolls, and who died in 1999. There is a memorial plaque to his name outside
the building, but there is none for its former housekeeper from Scotland.
I can’t be 100 per cent sure that this is the same Margaret Badenoch, but it
does seem to be. After that there is no conclusive evidence of what might have
become of her, maybe she died, maybe she emigrated, or otherwise she ma-
rried.
The History of Indian Head, when describing her younger brother Alexander,
mentions that when his family moved out to Canada, they first stayed for a
while in Brandon, Manitoba where they had relatives, and it is therefore quite
likely that those relatives were Margaret and her family. But I have no proof of
that, but it’s hard to know because I don’t know who, if anybody, Margaret ma-
rried.

The Lawn, Whitchurch



Alexander Badenoch (1850-1935)

PASSENGER LIST FOR THE SICILIAN
10 OCT 1906, GLASGOW TO MONTREAL

Alexander Badenoch was the baby of the family, born in 1850, so just a year
old when the 1851 census was made of the family home in George Street,
Huntly. But the story about him and his family is one of the best ones in the
whole family tree, so here goes� In 1861, he was still a schoolboy and still
living with his mum and brother George in Huntly. 
By 1871, his brother George was a married man in London, but Alexander
was still living in Huntly with his mother, now at 64 Gordon Street, and wor-
king as a Saddler’s Apprentice, the trade he would work in for his whole life. 
He married in 1877 in Kelton, Kirkcudbrightshire to a woman called Jeannie
Pettigrew from Airdrie, Lanarkshire. Jeannie was the daughter of an irons-
tone miner called Matthew Pettigrew (1825) and Janet Wilson (1830). Six
years before marrying, in 1871, Jeannie had been working as a servant at
1 Elgin Villas Shawlands, Eastwood, Renfrewshire for a mining engineer
called John Anderson. 
Kelton is right down in the southwest corner of Scotland, forming part of
Castle Douglas, and that is where the newlywed couple were living in 1881,
at 31 King Street, by which time Alexander had become a fully fledged Mas-
ter Saddler, and they already had their first two kids, Margaret (Maggie,

King Street,

Castle Douglas

Meg) Anne Badenoch, who was two, and eight-month old Isa-
bella Badenoch. 
Alexander and Jeannie liked making children. By 1891 they had
five more, George Huntly Badenoch (8), Alexander Calder Ba-
denoch (7), Jeannie Pettigrew Badenoch (5), William Pettigrew
Badenoch (3), and Ellen (Nellie) R Badenoch (2). The middle
names help to confirm their family history, Huntly was where
Alexander was born, Calder was his mother’s maiden name
and Pettigrew was his wife’s maiden name. Other than that, life
was very much the same, although they had moved home, and
were now just around the corner at 53 Queen Sreet, which no-
wadays is the address of R Stirling’s Satellite And Cable TV
company.  
In 1901, they were back in King Street, but this time at number
153, and 51 year old Alexander was still saddling away. They
had one more child, Thomas Pettigrew Badenoch, born in 1893,
and none of the previous children gone anywhere, so there
were eight kids in the house. Maggie was 22 and didn’t seem to
have a job, George was 18 and was a chemist, Alexander was
17 and was a saddler, presumably working for his father. Jean-
nie was 15 and worked as a Post Office Clerk, and the three
youngest ones were still at school.  
George was also turning out for the
local football team, Douglas Wande-
rers, and would catch the eye of first
division Heart of Midlothian in Edin-
burgh. He’d go on to play for them,
and later moved south to England
and played professionally for Glos-
sop, Watford, Tottenham and Nor-
thampton Town. His full life story is
told in a separate section. 
The oldest daughter, Margaret, ma-
rried in Castle Douglas in 1901 to Wi-
lliam Peter Seggie, and had their first
and I believe only child, Doris a year
later. 
The second oldest daughter, Isabella
married in 1904, to Charles George
Spooner. They were married in Castle
Douglas, but went to live in Battersea,
London - that’s where Charles was
from, he was English, and he worked
for his father’s laundry firm. And here
comes a great little discovery. Four
years earlier, his older sister Caroline
Mary Spooner had married George
Alexander Badenoch, Isabella’s cou-
sin, and our great grandfather! So two
of George Badenoch’s grandchildren
married into the same Spooner family
of launderers from Battersea. 
Isabella went off to live in London with
her new husband, not far from where
her her brother George was playing
football for Watford, and in 1906 Ge-
orge would also move to London
when he signed for Tottenham Hots-
pur. 
Meanwhile, back in Castle Douglas,

things were not going well for Alexander Badenoch and his saddling trade. As the announcement in the Edin-
burgh Gazette says, he seemed to have debts with an ironmonger in Glasgow called Thomas Struthers, and
the ugly affair led to Alexander being summoned to court along with all of his creditors - for a ‘petition of ces-
sio’. 
It seems that, now in his fifties, Alexander’s saddling business was going to be closed down, and he owed
money left, right and centre. It was time for big changes - and Alexander’s solution was to get the hell out of
there and emigrate to Canada, taking his whole family with him. 
The History of Indian Head explains how the youngest son Tom’s art teacher broke into tears when she lear-
ned her prize pupil would be leaving, for “all that talent will go to waste in that Godforsaken country”, 
So off went Alexander and his wife, plus the three youngest children, William, Ellen and Thomas. They were
all on board the Sicilian from Glasgow in October 1906. It is mentioned on their travel document that Alexan-
der senior was still a saddler, even though his business was gone, and so was his son William. 
The other five children didn’t travel with them, although but one of them eventually ended up in Canada, and
most of them recorded their dates of arrival as 1906. For whatever reason, the older children travelled sepa-
rately – maybe they went earlier, maybe they went later, I don’t know, as there are no records.
The oldest child, Margaret was already married to William Seggie, and had a daughter Doris. But they too de-
cided to go to Canada with the rest of the family. 
George, of course, wasn’t living in Scotland any more. 1906 was the year he ended a three-year spell playing
for Watford to sign for Tottenham Hotspur, so he was obviously quite happy where he was living and nearing
the peak of his professional football career. In 1909, however, when George’s football career was cut short by
injury, and just a year after marrying Ellen Walker, who he would meet while playing for Northampton Town, he
too would head over to Canada to join the family.
Alexander didn’t sail with them either, and I have no confirmation of when he left for Canada, but his daughter
Beatrice was born in Canada in 1911, so he probably emigrated around the same time.
Jean was living in London and working for the postal service until at least 1908, when she is recorded as doing
that in the London Gazette, but 1908 was the years she was travelling alone on a ship from Liverpool to Hali-
fax (Nova Scotia) and gave her destination as Indian Head.

EDINBURGH GAZETTE
24 NOVEMBER 1905



So, by 1911, seven of the Badenoch
children were living in Canada, and
the only one who stayed behind was
Isabella. She was the only member of
the family that stayed in the UK for the
rest of her life, and having married to
one of the Battersea Spooners, and to
George Alexander Badenoch’s wife’s
cousin, she sort of ended up being
more part of our English Badenoch
line than her own side of the family
that left for Canada. 
According to one reference, Alexander
and his family’s original destination
was Brandon, Manitoba, where they
had relatives. Just who these relatives
were is not clear – maybe they were
relatives from his wife Jeannie Petti-
grew’s side. A look at the 1906 census
for Brandon shows that was a Calder
family living in Brandon at the time,
who could have been related to Ale-
xander’s mother Margaret Calder, but
I can’t place them. But they didn’t stay
in Brandon for long. Alexander was
presumably looking for somewhere
with the potential to open a saddler’s
shop and continue the trade that had
worked out so badly in Scotland, and
the opening he discovered was in
what was then the very remote out-
post of Indian Head. 
As Wikipedia explains, “Indian Head is
a town in southeast Saskatchewan,
Canada, 69 kilometres (43 mi) east of
Regina. The first settlers were of Scot-
tish origin and moved into the district
in 1882, a few months ahead of the
Canadian Pacific Railway. The Bell
Farm at Indian Head comprised
53,000 acres. This was so huge and
out of the ordinary that, on many oc-
casions, the passenger trains would
stop and let the passengers watch the
harvesting operation. In 1887 the Do-
minion Experimental Farm was foun-
ded, as one of the original research
stations in Canada and today is still
doing research and giving valuable in-
formation to farmers. In 1902 the
P.F.R.A. Tree Nursery was started and
is still shipping out several million trees
each year for farm shelterbelts in the
three prairie provinces. Indian Head
was incorporated as a town in 1902
and in that year the Canadian Journal
published by James McAra noted that
Indian Head was the largest point of
initial shipment of wheat in the world.
Settlement began to accelerate se-

riously after 1900 and by the outbreak of World War I in
1914 its population had reached 1200.”
Indian Head has had many firsts in it's history - the
water and sewer system has long been the pride of In-
dian Head citizens. The water and sewer system was
originally installed about 80 years ago. The water is the
best in the country. It comes from the Squirrel Hills and
flows by gravity for about 10 km into town. In 1978 our
sewage lagoon was enlarged and upgraded and should
take care of our needs for the foreseeable future. The
town had the first rural dial telephone service in the pro-
vince and was one of the first to have direct long dis-
tance calling. The town had a power plant built and
electricity installed throughout the town in 1906.”

HISTORY OF INDIAN HEAD AND DISTRICT, 1984



So, when Alexander Badenoch and
his family arrived in Indian Head, the
town had only recently been founded,
this being the period that Canada star-
ted expanding further and further into
the west – before this period almost all
of the major settlements were in On-
tario and Quebec.
As Wikipedia explains “relations bet-
ween the English immigrants of the
Anglican pro-cathedral parish and the
native-born Canadian Presbyterian,
Methodist and Roman Catholic set-
tlers from Ontario and Quebec were
at times frosty and the Anglican
Church was long referred to in some
disparagement as ‘the English
Church’ by eastern Canadian settlers
who perhaps regarded themselves as
more authentically Canadian.”
A book on the History of Indian Head
published in 1984 takes a very ‘family
orientated’ approach, and features
some 300 pages of different histories

of the pioneering families, the Bade-
nochs included. It describes how Ale-
xander arrived in 1906 and set up a
saddler’s shop. 
Originally he was based at number 52
Grand Avenue, but later the business
moved to number 40. The main trade
was making harnesses and saddles,
but apparently they made shoes as
well – anything that was made of lea-
ther.
The “Sessional papers of the Domi-
nion of Canada 1915” include several
references to payments being made
to Badenoch, A. & Co. The Experi-
mental Farm, perhaps the most note-
worthy institution in the area, for
example, paid them $84.95 for har-
ness repairs. 
The “Sessional papers of the Domi-
nion of Canada 1922” show that the
harness company was still operating
that year, with the Experimental Farm
making a payment for “2 sets team

HISTORY OF INDIAN HEAD AND DISTRICT, 1984
The History of Indian Head, published in 1984, includes several references to the Badenoch family,

including contributions from the descendants of Alexander Badenoch.

THE SASKATCHEWAN LAW REPORTS, VOLUME 4
lines, $22; 1 set team harness, $95; 3 collars,
$22.50; 9 halters, $31.35; 9 breast straps, $24;
sundry harness supplies and repairs, $241.70.”
Alexander’s grandson Bill later remembered in
the Indian Head book how he had a long white
beard and the children used to think he was
Santa Claus, how he trained hunting dogs in his
spare time and how he was a huge fan of
sports. 
His sons would all be accomplished sportsmen
too. George was a professional footballer in En-
gland, but all of the boys played football and it
may have been largely thanks to them that In-
dian Head won the provincial championship in
1909. 
After all, George the former English professio-
nal and prodigy of the great Herbert Chapman
was on the team by now. All these Scottish im-
migrants took ‘soccer’ with them to America,
but as the years went by, that tradition would
be lost to ice hockey and the Canadian variety
of American football – our Badenochs would
soon be taking to ice hockey in a big way.



Alexander’s son Alexander Calder Badenoch describes his grand-

father:

The book also tells also how Alexan-
der had been a Mason back in Sco-
tland, and one of his most treasured
possessions was an old book of Ro-
bert Burns poems. He may have left
for Canada, but he was obviously im-
mensely proud of his Scottish heritage.
Alexander had ended up in a serious
financial dispute in Scotland in 1905,
which seems to have been the reason
why he left the country, but it seems
that in Canada he was soon up to his
old tricks. In 1911 he was up for trial
again, having run into some strife with
the Great West Permanent Loan Com-
pany. The details of the entire case ap-
pear in the Saskatchewan Law
Reports, Volume 4, and this is on Go-
ogle Books, but they only allow a few
snippet views, but it seems his wife Je-
annie also had a few awkward ques-
tions to answer. It would be cool to get
hold of the full report, and perhaps
work out whether Alexander’s pro-
blems with the law were because of
his constant failure to settle his debts,
or whether he was just a man who did-
n’t have an awful lot of luck with busi-
ness.
Alexander and Jean also appear in the
1911 census, living in Market Street.
According to the Indian Head book, his

HISTORY OF INDIAN HEAD 
AND DISTRICT, 1984

WORLD WAR 1 ATTESTATION PAPERS: WILLIAM AND ALEXANDER BADENOCH

was the only house to ever be built on
the ‘compass’ or main square. The cen-
sus confirms that he was a 61 year har-
ness merchant from Scotland. Three of
the children are living with them, the
same three that came on the same ship
in 1906. 23 year old William was wor-
king with his father in the harness shop.
22 year old Ellen was working at the te-
lephone exchange, a job her sister Jean
had also done in England. And the
youngest child, Thomas, was 19 and an
apprentice something or other, but I
can’t read what.
As for the other children in 1911, Mar-
garet was with her husband William
Seggie and 9 year old daughter Doris li-
ving in Moosejaw, which is about 80
miles west, on the other side of Regina.
William was a bookkeeper for the local
flour mills. They must have had quite a
large house, because they had six dif-
ferent lodgers staying with them, two
from the US, one from England, one
Scot and two Canadians – a ‘foreman’,
two ‘operators’ and two ‘clerks’ plus so-
mebody doing something illegible.
Isabella was in England of course,
which she never left, but George and his
wife were apparently in Canada by this
point, although I can’t find them on the
census. They had recently had their first

child, Alexander Huntly Badenoch, and another one, Dorothy
Maude Badenoch, was on the way. There is no sign either of Ale-
xander or Jean junior on the 1911 census, but it was around this
time that Alexander started his own business, the Men and Boys
Store, which he would successfully run in Indian Head for many
years. It was also around this time that Alexander was married Be-
atrice Scott, and they had two children together, Grace Badenoch
(1911) and William Robert Badenoch (1913).
The youngest son, Thomas, would soon be leaving. He went to
the University of Manitoba in Winnipeg, where he studied che-
mistry. However, he cut short his studies. His mother, Jeannie Ba-
denoch, died unexpectedly in 1913 at the age of 58, and Thomas
returned to Indian Head when he learned of it. As the Indian Head
book says, it was at this time that he met Ariel Ferguson, a young
nurse in training and his future wife. He never returned to the Uni-
versity of Manitoba, because the more local University of Saska-
toon was now offering the same course, and he graduated from
there in 1914.



George also left around this time. He went
back to England to visit his wife Ellen’s family
in Northampton, presumably so their two chil-
dren could meet their grandparents. But there
were other events stirring. The First World War
erupted, and with Canada still a British domi-
nion, Britain declaring war on Germany also
meant Canada declaring war on Germany.
While he was in England, George signed up for
duty and trained with the Canadian regiment in
Aldershot. Ellen and the children were going to
be with their Northampton relatives longer than
they expected – they didn’t return to Canada
until after the war was over. Tragically, George
would not be going with them.

Back in Canada, his two brothers Alexander
and William also signed up, and their Attesta-
tion Papers for the Canadian Overseas Expe-
ditionary Force are shown here. 
Here William reveals that he still single and still
working as harness maker for his father, who
he gives as his next of kin, while Alexander
names his wife, Beatrice. Both brothers also
declare that they had previous military expe-
rience with the Galloway Rifles, which would
presumably have been back in Scotland when
they were teenagers.
The next available source on the Badenoch fa-
mily is the 1916 census of Manitoba, Saskat-
chewan, and Alberta. The widowed Alexander
Badenoch Senior is still at Market Street. By
now he is 65 and still working away as a sad-
dler. His son William is still living with him, but
no longer as his apprentice. Ominously, Wi-
lliam is now a ‘soldier’, training for the big trip
to Europe, which would have followed shortly
after.
The oldest daughter Margaret (now Seggie) is
also living with them, along with her husband,
who is a ‘soldier’ too, and their daughter Doris. 
The other son, Alexander, had not left for the
war yet either. In the 1916 census he was li-
ving in Boyle Street with his wife Beatrice and
the two young children. He too was listed not
as the storekeeper he usually was, but as a
‘soldier’.
His daughter Jean had also married by this

time, to Harry Francis Milling, a Canadian born farmer of
Scotch descent, and they were also living in Indian Head in
1916.
The other daughter, Nellie, is nowhere to be found
The only other member of the family recorded as living with
him is the son William, while Alexander is living elsewhere in
Qu’Appelle, in Boyle Street, with his wife and two children.
George, their older brother had already been killed in action
in France in 1915, but in 1916, although both sons are cle-
arly enlisted, neither of them had actually left for Europe yet,
and both survived the war.
While William was in Europe fighting, he was involved in a
gas attack, and was captured by the enemy. He actually ma-
naged to escape, but would eventually be made a Prisoner
of War for a second time. 
The Indian Head book says that Alexander was also in a Pri-
soner of War Camp around 1919, but I think that might be
confusion between the brothers. 
The Indian Head roll of honour for the war mentions that Wi-
lliam was POW, but not Alexander. In whatever case both
brothers safely made it home. Sadly, George Huntly Bade-
noch was not so fortunate. The former professional footba-
ller died in France, details of which are in a special section
on his life.
Alexander junior took a particularly active role in the Indian
head branch of the Great War Veterans Association. An ar-
ticle on the history of the Royal Canadian Legion says that
“soon after the First World War in 1919, Indian Head Vete-
rans formed a Branch of “The Great War Veterans Associa-
tion.” They were given the name Branch No. 114. Some of
the original members were � Alex Badenoch � The Branch
was very active for a number of years and much good work
was one in those days.” Alex appears in the photograph of

the banquet held at the Imperial
Hotel in honour of the men who has
safely made it back home.
The only one of the sons that see-
mingly played no part in the war was
the youngest son Thomas. He isn’t
named on the roll of honour, and
seems to have been in Canada the
whole time. 
Having graduated in pharmacy, he
moved back to Brandon for a while,
where the family had first stayed on
arrival in Canada and had relatives,
and worked in a drug store for a
while, before going on to spend 25
years running a pharmacy in Scarth
Street, Regina for 15 years. 
He and his nurse lady-friend, Ariel
Ferguson, or ‘Fergie’ as they knew
her, were married in 1917. They had
a son, Denton Castle Badenoch
(1920), named after Ariel’s brother
who died in the war, and Ariel Bade-
noch (1923).
Meanwhile, Alexander Badenoch se-
nior continued running his harness
shop until he died in 1935, and was
buried in Indian Head Cemetery. 
This is the same place where many
of the Badenoch family were buried,
as revealed by a website showing
the tomb inscriptions, and there were
still descendants living there in the
21st century and may still be there
now. His son William, who had wor-
ked with him for so many years pro-
bably took over the shop when he
died, but eventually it passed into the
hands of Sunny Huntley, who died on
Sunday, June 14, 2009 at the age of
80 years.

Alexander Badenoch’s harness shop
was eventually taken over by a
plumber called Sonny Huntley, who
died in 2009 in Indian Head at the
age of 80.



THE CHILDREN OF ALEXANDER BADENOCH (1850-1935)

MARGARET ANNE BADENOCH (1878-1972)

FOREST LAWN MEMORIAL PARK (HOLLYWOOD
HILLS), LOS ANGELES

REVIEW OF ‘THE LOVE PARADE’
IN BERKELEY DAILY GAZETTE -

FEB 17, 1930

Margaret, also known as ‘Maggie’ and later ‘Meg’, was married to William Peter Seggie in 1901 be-
fore the family had even left for Canada, when they had already had what I believe was their only child,
Doris.
In 1911, William was a bookkeeper for the flour mills in Regina, but in 1916 he and his wife and daugh-
ter were in Indian Head with Meg’s father and William was preparing to go to war – he fought in Eu-
rope and survived.

Verna Felton, the leading lady of the Allen Players, which also featured Mar-

garte’s daughter Doris, in a picture taken in 1922.

From here, things get a bit odd, because we are told that
Meg “changed her name to Brownlee”. Just why she did
this I can’t be sure – but her daughter Doris also became
Brownlee, so presumably at some point she was either wi-
dowed or divorced from William Seggie and married again
to a Brownlee (also spelt Brownlea in some documents)
and Doris also adopted her stepfather’s name.
We are also told that she died in Los Angeles in 1972, and
she does indeed have a grave there, where she is buried
along with her daughter Doris and stepson Eddy Waller.
Doris was quite a talented young lady, and toured Western
Canada as a member of the Allen Players theatre group,
whose leading lady was Verna Felton, who went on to be-
come quite a famous actress, and also voiced several cha-
racters for Disney movies, including the Fairy Godmother
in Cinderella and the Queen of Hearts in Alice in Wonder-
land, as well as Pearl Slaghoople (Wilma Flintstone's mo-
ther).
Doris followed a similar path, and moved to Los Angeles in
search of stardom. In 1929 she appeared in Arvid E. Gills-
trom’s movie “Meet the Missus”, for which the cast was
James Gleason, Lucile Gleason, Helen Mehrmann, Eddy
Waller, Doris Brownlee and Maurice Black.” James Glea-
son would later co-write the Oscar winning “The Broadway
Melody” and was nominated for an Oscar for his his per-
formance as boxing manager Max 'Pop' Corkle in the 1941
film, “Here Comes Mr. Jordan”.

As far as I know, this was the only movie that Doris ever appe-
ared in, but a year later, she was featuring in a stage production
of “The Love Parade”.
In this she was once again playing alongside Eddy Waller, and
this was the man that she would marry, though not until 1956,
when both of them were already getting quite old.
The Indian Head book says that Eddy was an actor, and he was
indeed. There’s a Wikipedia entry for “Edward C. ‘Eddy’ Waller
(14 June 1889 – 20 August 1977), an American film and televi-
sion actor, born in Chippewa Falls, Wisconsin.”



Above from left to right are Allan Lane, I. Stanford Jolley and Eddy Waller in a lobby card

from LEADVILLE GUNSLINGER (Republic, 1952).



Filmography

Meet Nero Wolfe (1936) 
The Public Pays (1936) 

New Frontier (1939) 
Allegheny Uprising (1939) 

Jesse James (1939) 
The Grapes of Wrath (1940) 

Sergeant York (1941) 
The Mummy's Tomb (1942) 

A Lady Takes a Chance (1943) 
The Adventures of Mark Twain (1944) 

San Antonio (1945) 
Dakota (1945) 

A Boy and His Dog (1946) 
Man Without a Star (1955) 

Serials

Secret Agent X-9 (1937) 
The Great Adventures of Wild Bill Hickok (1938) 

Junior G-Men of the Air (1942) 
Mystery of the River Boat (1944) 

[edit] TV shows
Ford Theatre (1952-1955) 

The Lone Ranger (1953-1955) 
The Cisco Kid (1954) 

Letter to Loretta (1954) 
Four Star Playhouse (1955) 

Steve Donovan, Western Marshal (1955-1956) 
Broken Arrow (1957) 

Casey Jones (1958-1959) 
Wagon Train (1958-1959) 

Wyatt Earp (1959) 
Man Without a Gun (1959) 

Wanted: Dead or Alive (1959) 
Tales of Wells Fargo (1959-1961) 

Laramie (1959-1962) 
Disneyland (1960-1962) 

Bonanza (1962) 
Dr. Kildare (1962) 

Empire (1962) 
Lassie (1963) 

EDDY WALLER
SELECTED APPEARANCES

Drawing on different internet sources, Waller’s story was as fo-
llows. He worked in vaudeville and the theatre before he entered
Hollywood in 1936, appearing in over 250 sound films between
1929 and 1963, including 116 westerns and six serials. 
Within a few years he was being cast in character parts, beco-
ming a mainstay in the westerns of Republic Pictures and would
work with just about every cowboy actor from Tim Holt to Rocky

Lane. He is best remembered as Nugget Clark, the sidekick in many films sta-
rring Allan 'Rocky' Lane from 1947 through 1953. 
Eddy's billing as the grizzly old prospector would be as high as second, adding
the comic relief to a picture with such pearls as "He is as square as the day is
long."
Allan Lane was a huge star at the time, but his career began petering out, al-
though what he should be best remembered for these days was for providing
the voice for talking horse "Mister Ed" (1961-1966), but he refused to allow his
name to ever be included in the credits. 
Lane retired shortly thereafter and the sad extent to which his career faded
away is reflected by the fact that after he died on October 27, 1973 after a six-

Doris and Eddy Waller

week bout with cancer,
there were only three peo-
ple at his wedding. Two
were the minister and fu-
neral director, the other
was Eddy Waller.
When his partnership with
Lane had ended, in 1956,
Eddy Waller became Rusty
Lee, the saddle partner to
actor Douglas Kennedy in
the short-lived TV series
Steve Donovan, Western

Marshal. After that, he appea-
red in several A-westerns and
TV shows and was a semi-re-
gular as Mose Shell, the sta-
gecoach driver in the TV
series Laramie. 
He also starred in the 1958 se-
ries “Casey Jones” starring
Alan Hale Jr. (of Gilligan's Is-
land Fame). Waller played
"Red Rock" the train conduc-
tor of Casey's cannonball ex-
press.” 
Just what his wife Doris was
up to while all this was going
on, I do not know, I have found
no evidence of her doing any
acting of her own any later
than 1929. 

Eddy Waller with a very young Robert Redford in an episode of

Dr Kildare. Found this on Youtube.

Doris died in California in early 1977, and Eddy died later that year of a brain-related disorder at
Sherman Oaks, Los Angeles. They were both buried alongside Doris’ mother – the lady who had
taken her 4 year old daughter from Castle Douglas to Indian Head in 1906.



ISABELLA BADENOCH (1881-1969)

LONDON PHONE BOOK (1923)

LONDON PHONE BOOK (1938)

DUCHESS OF RICHMOND 29 SEP 1939 - MONTREAL TO LIVERPOOL

Isabella Badenoch was the only one of Alexander’s
eight children that never went to live in Canada. She
had married in Scotland to an Englishman called
Charles George Spooner and had already gone to
live with him in Wandsworth, London when all of the
others left for North America.
The curious bit here is that Isabella Badenoch’s
husband was the older sister of Caroline Mary

Spooner, who married her cousin George Alexander Badenoch (our
great, grandfather and the son of George Badenoch, the brother of the
Alexander Badenoch who took his family to Scotland).
It’s all a bit confusing, but effectively what happened is that when all the
rest of her family left for Canada, Isabella was left behind and through
marriage ended up being more part of our Spooner/Badenoch family in
England than the Pettigrew/Badenochs in Canada, who she would only
very rarely have seen.
The Spooner family is covered in a different section, but they were all in-
volved in a laundry business in Wandsworth, and in 1911, Isabella was
30 and living with her husband and father-in-law at 121 Thurleigh Road,
Balham in Battersea, London. Her husband was managing the laundry
business, and her father was the proprietor.
She also had a daughter, Marguerite Caroline Spooner, who was born
in England in 1906, so although Isabella was married in Scotland, it
seems she and her husband lived in London immediately after their ma-
rriage.
Charles is in the Phone Book from 1923 to 1938 living at 62, Wincanton
Road in Putney, London, and there was a George W Spooner who died
in 1937 in London, who was most probably Isabella’s husband. Isabella

herself is recorded as arriving on a ship from Canada in 1939, and the
address she was heading for was 5, St John’s Avenue in Putney. It
would seem that following her husband’s death, she travelled to Canada
to be with her family, and here she was returning alone, and to Putney,
but to a new address.
The Indian Head book says that Isabella died in 1939. However, mum
disputes that. “Isa Spooner must have died much later than 1939” she
says. “I remember her � she was alive when I got married, she gave
me a coffee set.” Mum, of course, was born in 1942 and married in
1966, and it would seem likely that the Isabel Spooner that died in Rich-
mond Upon Thames in 1969 was the one.
Marguerite Caroline Spooner was, I believe, the only child George and
Isabella had, and the Indian head book also only mentions her, although
they call her Caroline when she was more commonly known as Margue-
rite, or ‘Margot’. Mum has memories of her. “I had an Aunty Margot. I
think she was Isa Spooner's daughter. Interestingly she went to live in
Canada in her old age.  I don't know if she went because she had relati-
ves out there.” The Indian Head book also says that Isabella’s daughter
ended up moving to Canada.



GEORGE HUNTLY BADENOCH - PROFESSIONAL FOOTBALLER (1882-1915)

THE HISTORY OF THE TOTTENHAM HOTSPUR F.C.
1882-1921

FROM TOTTENHAM AND EDMONTON WEEKLY HERALD

We’ll leave the others in Canada for a while, and see what happened to
one of those two, George Huntly Badenoch, the oldest son in the family,
and one of the stars of our family tree. He became a professional foot-
baller! There is a short biography of him at
http://archive.mehstg.com/fact_badenoch.htm.
This biography starts by confirming that he was born on 8th April 1882
in Castle Douglas, and first turned out for his local club Douglas Wan-
derers, and then went on to play for Heart of Midlothian. This was a suc-
cessful period for Hearts, they won two of only four Scottish League titles
they have ever won in 1896 and 1897, and also beat Hibernian in the
1896 and Celtic in the 1901 Scottish Cup Finals. However, George Ba-
denoch, who was a winger, was not in either of the cup final teams, and
doesn’t appear in any club histories I have seen, and was therefore pro-
bably only a peripheral player, but he was still only a teenager at the
time. These were in the days before substitutes, so getting into the first
team was always difficult. Hearts, like many other clubs, had long suffe-
red from players moving south to play professionally in England, and
even though Scotland finally endorsed professionalism in 1893, very few
people could make a full-time career out of the game, and there was still
more money to be made in the south.
That’s where George Badenoch went, to Glossop in Derbyshire, the
smallest town in England to have had a Football League club. Funded
by a man who had made his fortune out of the cotton mills, Sir Samuel
Hill-Wood, the club won promotion to the first division for the only time
in its history in 1898–99, but only stayed there for one year, before being
relegated back to the Second Division.
George Badenoch joined them in 1901 and made his debut in a home
game on 19th October 1901 against Newton Heath, the club that one
year later would rebrand itself as Manchester United. That season Glos-
sop finished eighth in the 18-team second division. George Badenoch
played there for one more season, 1902-1903, when Glossop finished
eleventh. In his two seasons, and still only a very young player, George
Badenoch played roughly half the games (28 appearances) and scored
four goals.
At the end of the 1902-1903 season, now aged 20, he moved to Watford
in the Southern League, which is perhaps where he had his most glitte-
ring spell. Nowadays, that would be a big drop in standard, but at the
time the Southern League was a project to create a strong professional
football league in the south to compete with the Football League, which
was formed almost entirely by northern clubs. There were basically two
different league systems in England, and the Southern League was al-
most as competitive as the Football League (Southern League side Tot-
tenham Hotspur, for example, won the FA Cup in 1901). The two rival
leagues eventually merged into one national competition in 1920.
When George Badenoch joined them in August 1903, Watford had just
been relegated to the Southern League Second Division, but the right-
half/right-wing was in the side that gained promotion straight back into
the First Division without losing a game. Watford stayed in the First Di-
vision for the next eleven seasons, and George Badenoch played for
the first two of those, when they finished 13th and 14th respectively. Wat-
ford went out of the FA Cup to Luton Town, Lincoln City and Woolwich
Arsenal (now just Arsenal) in each of George Badenoch’s years at the
club, in which he played 89 games and scored 10 goals, so he was ob-
viously a first team regular. At the time, Watford played at a ground in
Cassio Road, and didn’t move to their present day ground at Vicarage
Road until 1922. 

The book “Watford On This Day” features at least one reference to George
Badenoch on April 4th, 1906, reporting that “Watford’s dominance of a Uni-
ted League game with Southern United was such that goalkeeper Billy Big-
gar’s only touches of the ball were in placing it for a colleague to take a goal
kick. George Badenoch and Wally Eames scored two apiece in an 8-0 vic-
tory." Maybe his uncle, also called George Badenoch, our great, great, great
grandfather, who was living in close by in London, went along to watch his
nephew play in some of those games.
In May 1906, after three seasons at Watford, George Badenoch moved to
another Southern League First Division side and recent champion, Totten-

Hearts won the Scottish Cup in 1901, but George Badenoch was

still young and probably hadn’t established a regular place in the

first team - he is not in this photo.

ham Hotspur. That was in London
of course, a club that had won the
FA Cup five years earlier, and that
had already been playing at the fa-
mous White Hart Lane since 1899.
George Badenoch was only there
for one season, and made his debut
on 5th September 1906, against his
former club Watford. 
The game ended 1-1, and was wat-
ched by 6,000 spectators. But that
would be his only game for the first
team, because he went down with
appendicitis, and only made six ap-
pearances for the reserve team in
the South Eastern League.
Spurs finished sixth in the Southern
League the year, and two years
later, in the 1908–09 season, Tot-
tenham would be accepted into the
Football League itself – the bigger
clubs in the south were starting to
turn their backs on the Southern Le-
ague and were showing an interest

The legendary Herbert Chapman,

the man who took George

Badenoch to Northampton Town

in joining the Football League, which was ge-

nerally stronger.

But George Badenoch was gone. In May 1907,

he left for Northampton Town. 

Northampton had just finished bottom of the

Southern League for two seasons in a row, so

it was hardly a glittering move, but somebody

at Tottenham had obviously spotted his poten-

tial, and that man was one of the greatest mas-

terminds of English football history: Herbert

Chapman. Chapman had had three spells as a

Northampton player in what was a generally

unremarkable football career, hopping between

clubs and ending his playing days with two se-

asons (19 appearances and 16 goals) for Tot-

tenham Hotspur. 

But the second of those two seasons was par-

ticularly average, and declaring he had had “a

good innings”, he decided to retire from foot-

ball and concentrate on his engineering career.



The Northampton Town team that won the 1908-09 Southern League

Champsionhip. Manager Herbert Chapman is sitting in the front row on

the far left, and next to him is George Badenoch.

However, Northampton Town felt Chapman had something more to
offer the game, and offered him a job as manager, which he ac-
cepted. In his five seasons at Northampton, Chapman completely
turned the club around, and then went to Leeds City, where he was
involved in a financial scandal which saw the club fold and Chap-
man banned from the game. But he successfully appealed and
went on to guide Huddersfield Town to two League titles and one FA
Cup in four years. He would go to Arsenal in 1925, a club that had
never won a trophy ever, and who would win the FA Cup and two
Leagues under Chapman. He died of pneumonia in 1834, but is ge-
nerally accredited with being the man who made Arsenal into the
big club that it is today, and which dominated English football in the
1830s. As well as revolutionising football tactics, Chapman was also
one of the brains behind floodlighting, European club competitions
and numbered shirts, and is remembered as one of the most in-
fluential figures of early 20th century football.
On arrival at Northampton, Chapman felt that “no attempt was
made to organise victory. The most that I remember was the occa-
sional chat between, say two men playing on the same wing.” Fo-
otball at the time was almost all about out-and-out attack, with at
least five forwards, and Chapman’s idea was to draw play back-
wards, and also draw out the opposition’s defence to create more
space. This systematic approach, which involved playing the ball
between defenders and using counter attack tactics would even-
tually transform football into the modern game. And it all started at
Northampton Town.
He immediately signed a series of new players, and spent what was
is reputed to be the first ever transfer fee in football, £200 to buy
Welsh international Edwin Lloyd-Davies. Another of the players he
brought in was somebody he had spotted at Tottenham – George
Badenoch. Northampton Town finished eighth in their first season

under Herbert Chapman. After losing 4–1 at home to Northampton, Swindon
Town's England international Harold Fleming, remarked to Chapman: "You have
something more than a team: you have a machine.”
To follow the fortunes of the Cobblers, many locals no doubt listened out for the
local town crier, Charles Walker (born 1843), who along with his wife Sarah had
at least twelve kids, one of which was Ellen Henrietta Walker (born 1879), who
George Badenoch married in late 1908. George was 26 by this time, and his
wife 23.
It was going to a great and a tragic season for him though, because although

Northampton Town crowned a terrific season by winning the Southern League
title by six points, just two years after finishing bottom of it, George Badenoch’s
season came to a premature end due to a knee injury, and he ultimately retired
from professional football because of it. He left the club after playing 47 games
in two years, scoring one goal, and taking a Southern League championship
medal away with him.
At the end of the season, he and his wife decided to leave England for good.
They left for Canada in January 1910 and joined the rest of the Badenoch family
in Indian Head. “Wisden Cricketers' Almanack” for 1917 it says that he “Played
for the Indian Head C.C., of Saskatchewan”, so it seems that in his time in En-
gland, the Scotsman also developed a fondness for cricket.
He also had his first two children, Alexander Huntly Badenoch (1910–1963) and
Dorothy Maude Badenoch (born 1912). The Indian Head book confirms all of
this, and also that shortl before World War I, George and the family returned to
Northampton to visit Ellen’s family. On September 3, 1913, George, an ‘agent’
and his family are recorded as arriving in Liverpool on board a ship from Mon-
treal, and thery are heading for Northampton (at ‘Newhaven’ in Kingsley’s Park
Terrace). Just how long they really planned to stay there is not clear, but what
was probably just a short visit ended up being eight years. 
The outbreak of the First World War was the reason, and George enlisted for the
Canadian Overseas Expeditionary Force directly in England, and went to train
in Aldershot, and also declared previous military experience with the Galloway
Rifle Volunteers, who had a base in Castle Douglas.

Back in Canada, his brothers Alexander and William filled in
similar documents and would soon be in Europe too - only
Thomas stayed in Canada..
George Badenoch gives his wife as his next of kin and gives
his profession as ‘sales manager’. With George off fighting,
Ellen and the children stayed in Northampton for the dura-
tion of the war. That was normal enough, after all, Ellen’s fa-
mily were all in England, not Canada.

The First World War

George was enlisted to the 1st Battalion of the Western On-
tario Regiment, and it is possible to at least roughly work out
what movements he would have been involved in. In the win-
ter of 1914, George would have undergone the harsh trai-
ning conditions on Salisbury Plain, and a Royal Inspection
of the Division early in 1914 foretold a move to France, which
occurred in February 1915. What happened after that can be
worked out from various websites, including www.canadian-
soldiers.com.
After a period in reserve near Hazebrouck, the Division re-
lieved the 7th (British) Division in the Fleurbaix sector during
the first three says of March, taking over 6,400 yards of front
line trenches on the left flank of General Sir Douglas Haig's
First British Army. 
The Division moved to the Ypres Salient in April, and faced
its first real test during the defence of St. Julien beginning on
22 April.



This formed part of what was known as the Second Bat-
tle of Ypres, which was the first time Germany used poi-
son gas on a large scale on the Western Front in the First
World War and the first time a former colonial force (Ca-
nadians) pushed back a major European power (Ger-
mans) on European soil, which occurred in the battle of
St. Julien-Kitcheners' Wood.
The village of St. Julien had been comfortably in the rear
of the 1st Canadian Division until the poison gas attack of
22 April, whereupon it became the front line. On the mor-
ning of 24 April 1915 the Germans released another
cloud of chlorine gas, this time directly towards the re-for-
med Canadian lines just west of the village of St. Julien.
On seeing the approach of the greenish-grey gas cloud,
word was passed among the Canadian troops to urinate
on their handkerchiefs and place these over their noses
and mouths.
The Canadians withstood German attacks and finally re-
tired to secondary positions on 26 April, where they held
on until 4 May. The Second Battle of Ypres, as the ove-
rall action came to be known, cost the infantry brigades
some 5,506 men.
It was during the Second Battle of Ypres that Lieutenant
Colonel John McCrae M.D. of Guelph, Ontario, Canada
wrote the memorable poem In Flanders Fields in the
voice of those who perished in the war.
Two weeks later, the division was in action again at Festubert.
Aiding in a diversionary offensive by the British armies, the Ca-
nadians suffered 2,204 casualties for gains of only 600 yards.
George Badenoch survived all this, but in what was called the
Second Action of Givenchy, of 15-16 June 1915, he would not
be so fortunate.
This line was proving very difficult line to hold, being subject to
constant mining, sniping and trench mortar activity. A decision
was taken to make a large-scale British-Canadian-French at-
tack on the German front between a point East of Givenchy to
just South of Rue d'Ouvert, to capture some key points. The
Canadians were to attack a strong point called 'Dorchester' and
forming a defensive flank near the Canal. After several postpo-
nements, the attack was fixed for the evening of 15 June 1915.
It would be a complete and costly failure.
The infantry assault was preceded by 48 hours slow bombard-
ment, aimed at destroying trenches and wire; a heavier 12-hour
fire would precede the actual attack. But the German line in this
area was formidable, with very deep trenches and dugouts that
the weak British bombardment (not helped by poor observation
through long grass and poor light) barely touched. Even before
the artillery fire lifted, once the Germans saw the 2nd Yorkshi-
res and 2nd Wiltshires advancing they manned the parapets.
Machine gun and rifle fire cut down most of the attacking troops.
The attack was a complete failure, but even so, some men of A
Coy under 2/Lt. Belcher got into the German front line, but wi-
thout support could not hold on.
The second attack was similar. The Canadians would once
again go for 'Dorchester', the RSF on the Brigade right and the
Bedfords on the left. The attack began at 4.45pm, after a thin
British barrage throughout the day which ceased two minutes
before the infantry attack, giving the Germans plenty of time

once again to man the parapet. The results were the same: more than half of the at-
tacking companies were down before they even got through their own wire. The at-
tack was called off immediately. The Bedfords did inflict heavy losses on the
Germans there. Those would could do so crawled back during the night, and repor-
ted that during the attack the Germans had been two or three deep in their front
trench, with those at the back acting as loaders for those firing.
The action was abandoned. The Canadian division moved to Ploegsteert. George
Badenoch was not with them. The former professional footballer was killed during
those futile attacks.

German barrage on Allied trenches at Ypres.

Probably Second Battle of Ypres, 1915
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The Second Battle of Ypres by Richard Jack
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When the war was over, his widow, Ellen, and his two children stayed
for a few years in Northampton, but were recorded as leaving En-
gland on August 25, 1921. Their destination was Indian Head and her
father-in-law Alexander Badenoch, and their reason for leaving was
“to settle in Canada for the benefit of the children.”
Her daughter Dorothy was, according to the Indian Head book, a te-
acher at the Squirrel Hills school, and married somebody called Plas-
ter, although there is conrasting evidence that she married somebody
called Rowland and had a daughter called Sherri in British Colum-
bia.
Ellen and her son Alexander (now a 26 year old newspaper agent)
were on a ship to England in 1936, presumably off to visit relatives in
Northampton (her parents were dead by now but she had eleven bro-
thers and sisters to see). Dorothy (neither as Dorothy Plaster or Do-
rothy Rowland) does not seem to have been with them, and I have no
idea what became of her. I have no record of when George’s widow
Ellen, died - but there is also a possibility that once her children grew
up that she returned to England.
The son, Alexander Huntly Badenoch, married in Ontario and served
in World War II with the Radar Division RCAF. On return from the
War, he went to live in Vancouver, where he won the ‘International
Speech’ award from the District 21 Toastmasters award in 1950 and
where he was recorded as dying on February 19, 1963. He married
a lady called Mildred and they had a daughter Mary Beth Badenoch
and a son John Alexander Badenoch.

HISTORY OF INDIAN HEAD 
AND DISTRICT, 1984

SPURS ALPHABET BY BOB GOODWIN



For a small town, Indian Head was way ahead
of itself in terms of sport, and it is perhaps in re-
cognition of that that in 1992, a Rural Sports
Hall of Fame was opened in Indian Head
The Badenochs were particularly keen football
(soccer) players. The oldest son, George, was
of course a professional in England until 1909,
and won the Southern League for Northamp-
ton Town under the great Herbert Chapman.
But all of the sons played. Just one year after
emigrating, 1907, Alexander senior was a
member of the executive of the local team, the
Indian Head Thistles, a name that clearly re-
flects the Scottish influence.
Soccer was hugely popular in Indian Head for
about 40 years, and curiously, the prize money
for soccer was higher than it was for baseball,
which suggests soccer was still the most po-
pular game in the wear years. The Badenochs
no doubt had a lot to do with that. In 1908 they
lost the provincial final to Moose Jaw but a
year later beat Saskatoon to win the Saskat-
chewan title – not bad for a small, rural town
playing against teams from large cities, and
having former pro George Badenoch in the
side in 1909 no doubt helped. Indian Head re-
ached the final again in 1920, the first cham-
pionship after the war. They lost to Prince
Albert City, and a photo of the team in 1921
shows that all three living sons, Alexander, Wi-
lliam and Thomas, were in the side, and their
father, now in his 70s also appears, and was
obviously still involved in the running of the
club.
Indian Head were pioneers in bringing the
Scottish game of curling to Canada. As a web-
site on the sporting history of Saskatchewan
says “in 1889 Regina featured its first curling
club, and soon afterwards Qu’Appelle and In-
dian Head built their own clubs.” Alexander se-
nior is frequently mentioned in the Indian Head
book as an old time who was associated to the
game for many years, and he is once descri-
bed as an excellent coach.
None of Alexander or his sons are ever men-
tioned in association to baseball, also Alexan-
der junior’s son Bill did play, and helped run the
local team.
Although they are never mentioned as doing
so, they would surely have all played Canada’s
national game, ice hockey, as well. The youn-
gest son Thomas was certainly a big fans, and
the Indian Head book mentions how he was in-
volved in several junior teams in Regina, and
TP Badenoch is named on the executive of the
Regina Pats hockey team for the 1917-18 ros-
ter and the year after. Broomball, a kind of ice
hockey played when there is no ice, was also
popular in Indian Head, and Alexander junior
donated a cup in 1939.

THE BADENOCHS AND SPORT

Cricket was also played in Indian Head
before WWI, and in his biography in
Wisdens Cricket Almanack, it is men-
tioned that George played for Indian
Head CC. Having lived in England, he
would have played cricket in the soc-
cer off-season. But being Scottish, the
other Badenoch brothers probably did-
n’t play the game.



ALEXANDER CALDER BADENOCH (1884-1971)
Alexander junior and his family were perhaps the most
strongly attached to Indian Head itself. Both he and his
son William (Bill) appear frequently in the Indian Head
book as organisers and participants in different events,
and especially sports. He played soccer for the suc-
cessful local club and donated the trophy for the bro-
omball competition in 1939.

HISTORY OF INDIAN HEAD 
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Some time around 1910, he married a local girl but also of Scottish decent,
Beatrice Scott, one of the many children of Robert and Mary Scott who had
moved west from Ontario.
Both of their two children were born before Alexander left for the war, William
Robert (Bill) Badenoch (1911) and Grace Ina Badenoch (1913).
After WWI, Alexander was very involved in the Canadian Legion. The fact
that he had lost an older brother, George, in France would have been a par-
ticular motivation.
Before WWI, Alex worked for his father in the harness shop, but on return he
tried making a living for himself independently – first as a farmer in Odessa
and then with a hotel in Sintaluta. Neither of these projects seem to work out,
and in 1922 he returned to Indian Head and worked for a Mr Tuftnell, and in
1926 bought him out and set up the Mens and Boys Store, a clothes shop at
23, Grand Avenue, which he operated for the rest of his working life. At first
he rented the site from the Sanderson brothers, and I’m not sure that he ever
actually owned the building, which had been built in 1904. In the 1930s, his
oldest son, Bill started working with him. His son Bill was also very much in-
volved in stock judging, and appears in two photographs of different com-
mittees.
The Annual report of the Department of Agriculture of the Province of Sas-
katchewan1930 mentions this Bill Badenoch of Indian Head, he won a
bronze medal for something, I am not sure what, and also won a book on
birds.
Another war was brewing and Alex was one of the people in charge of kitting
out the Indian Head Air Cadet Squadron at the time of WWII.
His son Bill signed up for the Air Force in 1940, and went to fight in the war.
At one point, he went to Buckingham Palace to attend the investiture of a fe-
llow soldier from Indian Head, John Price, who was awarded the Flying Cross
by the King George VI. It was also while he was in England that he met his
wife, Grace Elizabeth (Betty) Seaman, a chemical warfare instructor statio-
ned at Hutton Granswick, and who was awarded a medal for her work in the
rescue efforts after a plane had crashed into a building. She left her job in
1944 to marry Bill Badenoch, and after the wedding and with the war over,
they returned to Indian Head together.
In 1946, Bill formally went into partnership with his father, and in 1954 took
over the Mens and Boys Store business entirely. This was three years after
Alexander had become a widower, his wife Beatrice died in Indian Head in
1951, and Alexander then left Indian Head and retired to the west coast re-
sort of White Rock in British Columbia, where he was noted for the beautiful
flowers he grew, and where he died in 1971, aged 88.



The ‘Rockets’ were the local baseball team



Alexander Badenoch junior’s son William Robert Badenoch married
Grace Elizabeth Seaman...

His son Bill and daughter-in-law Betty continued running the clothes shop
until 1979, when one of their employees, Peter Law, bought them out. They
had two children, John ‘Jan’ Alexander Badenoch and Kerri Badenoch, who
married a Mr Laine, as well as Melanie Jane who died in infancy in 1954 and
is buried in Indian Head cemetery.
When the Indian Head book was written in 1984, the building was still a clo-
thes shop, and Bill was still alive and able to provide details to the author of
his family history. At the time, they were living in Indian Head in the summer,
and going to Texas in the winter.
Bill died at Indian Head on May 16, 1998, and his widow Grace Elizabeth
(Betty) Badenoch passed away on Tuesday, July 22, 2008.
Their son John died in 2005 at the age of 55, three years earlier than the
death of his mother. An obituary for him reads “Friday, December 24, 2005,
Jan (John) Alexander Badenoch, late of McLean, Sask. Predeceased by his
father William Robert Badenoch, John is survived by his mother Grace
"Betty” Badenoch, two sons: Jan and Chris and their mother Carol all of Ke-
lowna; one sister Kerri (Kim) and their daughters: Morgan and Hayley all of
Regina, and his beloved companion “Poulin” as well as many friends. Me-
morial service will be held on Saturday, January 7, 2006 at 2:00 p.m. in Spe-
ers Funeral Chapel, 2136 College Avenue.”
Alexander and Beatrice’s other child was Grace Ina Badenoch. She trained
as a nurse in Vancouver and eventually moved to California, and being a
nurse it was appropriate enough that she married a man called Elwood Clark
Nurse in 1940, who was born in California but had also lived in Reno, Ne-
vada, where he was a surveyor. In World War II, her husband was sent to
Alaska, and they ended up settling there. Her husband died in 1982, but in
1984 she was still recorded as living there, aged 73, at 804 W 13th Ave, An-
chorage, AK, 99501-4316. Shortly after, she moved to the United States, and
in 1995 and now 84, she was living at 12025 SW Imperial Ave, King City,
Oregon. 

She had a long life, dying in 2008 aged 96, and an obituary in The Ore-
gonian confirms everything the different records say on her: “Grace Ina
Nurse died March 23, 2008, at age 96. 
Grace Ina Badenoch was born Nov. 24, 1911, in Indian Head, Saskat-
chewan. She graduated from nursing school in Vancouver, and was a
registered nurse in Woodland, Calif., and then Anchorage, Alaska, where
she lived for 50 years. She moved to Portland in 1992. 
In 1940, she married Elwood Clark Nurse; he died in 1982. 
Survivors include her daughters, Carol A. Armstrong and M. Jean Fis-
cher; four grandchildren; and five great-grandchildren.”
The Anchorage Daily News also reported that “Former Anchorage resi-
dent Grace Ina Nurse, 96, died of natural causes March 23, 2008, at Basil
Adult Care Home in Tigard, Oregon.”

JEANNIE PETTIGREW BADENOCH (1884-1971)
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Jeannie worked for the telephone exchange in Castle Douglas, and then
moved south to London to do the same, where she was until 1908, but moved
to Indian Head shortly after – in November of that year she was recorded on
the passenger lists of the Victoria sailing to Canada from Liverpool.
The Indian Head book says that she was a contralto singer and sang with the
United Union Choir and also studied voice for some time in New York.
She married Harry Franklin Milling some time around 1915, who was a farmer
born in Ontario but of Scottish descent like so many of the Badenoch’s spou-
ses. They had two children, Billie and Nellie. Nellie married somebody called
Boyd and had a son called Allan, but they since divorced.
The Indian Head book says that she lived for some time in Winnipeg, and in
May 1924 there is a record of a Jean Milling crossing the US border at Win-
nipeg, and it looks like she’s heading for Indian Head, but it’s very difficult to
read clearly. She died aged 59 in Indian Head, 1944, and that’s about all I
know about her.

EDINBURGH GAZETTE
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WILLIAM PETTIGREW BADENOCH (1889-1970) AND NELLIE BADENOCH (1889-)
William and Nellie were both born the same year and both had the middle
name Pettigrew, so they were probably twins.
William Pettigrew Badenoch had a lively time in the war, being captured by the
enemy during a gas attack and escaping from the Prisoner of War Camp. On
return to Indian Head, however, I know very little about what happened to him,
other than he played for the local soccer team. Eventually he moved to Van-
couver, where he died a bachelor in 1970.
Neither do I know what became of the second youngest child, Nell. She ap-
parently married in Vancouver and had a child called Alan, but I haven’t ma-
naged to trace them. The Badenoch family tree I was sent by Heather
Badenoch only named six of the brothers and sisters and doesn’t even men-
tion these two, so they must have been largely forgotten.



THOMAS PETTIGREW BADENOCH (1892 – 1970)

QU'APPELLE AUTUMN
BY TOM BADENOCH



The back of a painting has three inscriptions. The first reads "This
painting goes to Robert Badenoch from Mrs. Badenoch, his Grand
Mother" (Ariel did indeed have a grandson called Robert, Heather’s
uncle) the second is crossed out but says "This painting belongs to
Ariel M. Reid" (that was Thomas’ daughter, Ariel, who married Grant

Hamilton Reid) and the third just says "Cathy".

PAINTINGS BY THOMAS BADENOCH
(PROVIDED BY HIS GREAT GRANDDAUGHTER HEATHER BADENOCH)





QUEEN ELIZABETH, 14 JAN 1946 ARRIVAL IN NEW YORKThe life story of Thomas Pettigrew Ba-
denoch given in the Indian Head book
is so complete that there really isn’t
much more to add.
I can say said his wife’s full name was
Ariel Alfretta Badenoch, and was the
daughter of a farmer living at a place
called Lacadena in Saskatchewan
named Edward ‘Ned’ Ferguson (born
in Turnberry, Huron County, Ontario
1858) and his wife Mary Jane Case-
more (1858 – 1936). Edward was of
Irish descent, and married had Mary

Jane in Huron in 1880 before heading west. From here we
can start going all the way back. Mary Jane was the daugh-
ter of Joseph Casemore (1835 – 1917) and Elizabeth Kinder
(1838 – 1921), who in turn was the son of George Case-
more (1787 – 1876) and Mary Goodfellow (1807 – 1876),
who had emigrated to Ontario with his English parents Wi-
lliam Casemore (1766 – 1851) and Mary Rider (1757 –).
Ariel was still alive when the Indian Head book was written
in 1984, but died two years after in Regina in 1886 at the
age of 87.

Thomas’ son Denton Castle Badenoch (name after his wi-
fe’s brother who had died in WWI) served as Captain in
World War II, and was recorded on board the Queen Eliza-
beth of all vessels in 1946, arriving in New York and hea-
ding for his wife in Lorne Street, Regina. That wife was
Alison Brown, and they both died the same year, 1991, in
Fairfax, Virginia.
They had three children – Thomas, Mary, Leslie and Robert.
The oldest of these, Thomas Badenoch married Carol Myers
are had two daughters, one of which Heather Badenoch, the
great granddaughter of Thomas Pettigrew Badenoch the ar-
tist from Scotland who moved with his parents to Indian
Head, I have managed to catch up with on facebook. Hea-
ther provided me with her family tree, which links in with our
own and I was able to add a few new details, and was able
to provide some images of some of her great grandfather’s
paintings, which I have reproduced here.
Thomas Pettigrew Badenoch and Ariel Ferguson had ano-
ther child, named Ariel like her mother. She married a mili-
tary man called Grant Hamilton Reid who died in 2004. The
obituary reproduced here tells us about their life story, and
also mentions his wife’s late brother Denton and his wife Ali-
son. His wife, and Thomas Pettigrew’s daughter, Ariel was
still alive in 2004, and may still be alive today.




